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Protokół Nr XXVIII/2013 z XXVIII sesji   

Rady Miejskiej w Złotym Stoku, 

która odbyła się w Centrum Kultury i Promocji w Złotym Stoku 

w dniu 11 czerwca 2013r. 

 

Godzina rozpoczęcia: 10
05

, zakończenia: 12
45

 

Stan Rady: 14 osób (1 osoba –M. Żurawiak zrzekła się mandatu radnego), obecni 9 osób, 

nieobecni: 5 osób (A. Rapacz, A. Szlachta, W. Król, M. Znamirowska, D. Maziakowski). 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Stanisław Gołębiowski – Burmistrz Złotego Stoku, 

2. Irena Biskupska – Skarbnik Gminy, 

3. Romuald Waniurski – planista, 

4. Dominika Teper – Dyrektor Centrum Kultury i Promocji w Złotym Stoku, 

5. Robert Zacher – Zastępca Dyrektora Centrum Kultury i Promocji w Złotym Stoku, 

6. Sołtysi wg załączonej list obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1) Otwarcie obrad. 

2) Przyjęcie porządku dziennego.  

3) Odczytanie pism skierowanych do Rady. 

4) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie wsi Błotnica. 

5) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w Złotym Stoku przy ul. Chemików w granicach części 

działki ewidencyjnej nr 345. 

6) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Złoty Stok. 

7) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Złoty Stok za rok 2012. 

8) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Złoty Stok za rok 2012. 

9) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy. 

10) Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie na 2013 r.  

11) Sprawy różne: 

- Sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 
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- Ustosunkowanie się do wniosków radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

- Zapytania i wolne wnioski. 

12) Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1 i 2 

Otwarcie obrad i przyjęcie porządku dziennego. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Krystyna Grzech o godz. 10
10

 otworzyła XXVIII 

sesję Rady Miejskiej. Po przywitaniu radnych i gości oświadczyła, że zgodnie z listą 

obecności w posiedzeniu uczestniczy 9 radnych, co stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek 

obrad i  zaproponowała wprowadzenie następującego punktu: Podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego, jako punkt 10 przed 

zmianami budżetowymi. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (głosami 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) 

przyjęła zaproponowaną  zmianę do porządku obrad. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (głosami 9 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) 

przyjęła porządek obrad, wraz z przegłosowaną zmianą. 

 

Ad. 3: 

Odczytanie pism skierowanych do Rady. 

1. Pismo z dnia 4 czerwca 2013 r. z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego sygn. akt IV 

SA/Wr 315/13   w sprawie zmiany zaskarżonej uchwały Nr XXIV/175/2013. 

Burmistrz oznajmił, że zostanie przygotowany projekt uchwały, który musi zostać 

zaopiniowany przez związki zawodowe. Przewidywany termin na jej podjęcie to lipiec 

2013 r. 

 

 

2. Petycja Mieszkańców i Przedsiębiorców w sprawie budowy wyciągu narciarskiego. 

Przewodnicząca powiedziała, ze sprawa była rozpatrywana przez Komisję, która obecnie 

oczekuje na kalkulację kosztów utrzymania podobnej wielkości wyciągu. Dopiero po 

zapoznaniu się z kalkulacją zajmie stanowisko. Zaproponowała, aby wnioskodawcom udzielić 

odpowiedzi, gdy Komisja rozpatrzy wniosek.  

 



 3

W dyskusji udział wzięła radna E. Ruszkowska pytając, czy teren wyciągu należy do gminy i 

czy nie jest przedmiotem dzierżawy? Burmistrz potwierdził, dodając, że obecnie jest 

dzierżawiony. Umowę dzierżawy można rozwiązać z miesięcznym wypowiedzeniem.  

 

3. Pismo z dnia 18 marca 2013 r. od Wspólnoty Mieszkaniowej Laski 118 A i B w sprawie 

remontu drogi do posesji.  

A. Grygiel – Przewodniczący Komisji Gospodarki oznajmił, że sprawa została rozpatrzona 

przez Komisję. Obecnie droga została poprawiona w ramach remontów bieżących. 

Burmistrza zobowiązano do udzielenia odpowiedzi na wniosek.  

 

Przewodnicząca Rady dodała, że w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na 2017 r. jest 

przewidziany remont tej drogi. 

 

4. Pismo z dnia 3 czerwca 2013 r. z Parafii Rzymsko – Katolickiej Niepokalanego Poczęcia 

N. M. P. o pomoc finansową celem ratowania Kaplicy Górskiej p.w. św. Antoniego 

w Mąkolnie. 

E. Ruszkowska zapytała czy Ksiądz Proboszcz wie, ze na remonty zabytków może pozyskać 

środki z Ministerstwa Kultury i Ochrony Dziedzictwa Narodowego oraz dotacje unijne. 

Podkreśliła, że remonty zabytków mogą być przeprowadzane przez odpowiednich 

fachowców.  

 

Na obrady dotarł radny A. Rapacz (10:20). 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że w piśmie Ksiądz oczekuje kwoty 5 tys. zł. Wnioskowała 

o przekazanie tych środków z puli zaplanowanej na Radcę Prawnego. Burmistrz powiedział, 

że nie ma prawnej możliwości przekazania tych środków. Sprawę przyznawania dotacji na 

remonty zabytków określa uchwała Rady, zgodnie z którą wnioski składa się do końca 

września, a remonty przeprowadza w następnym roku. Dodał, że Ksiądz może ubiegać się 

o dotację z Qwsi lub od Ministra Kultury i Ochrony Dziedzictwa Narodowego.  

 

J. Frankowicz powiedziała, że Ksiądz wykonał remonty kościołów w Mąkolnie i w Płonicy ze 

środków zewnętrznych. Jest w stałym kontakcie z Konserwatorem Zabytków i angażuje się 

w remonty obiektów sakralnych.  

 

J. Tichanowicz zaproponował, żeby Ksiądz zwrócił się z wnioskiem o dofinansowanie prac, 

zgodnie z uchwałą Rady. Być może przeprowadzi remont z kredytów, a później otrzyma 

refundację. 
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5. Pismo z dnia 16 maja 2013 r. od mieszkańców wsi Chwalisław w sprawie zabezpieczenia 

na 2014 r. środków na utwardzenie drogi na cmentarz. Do pisma dołączono listę ze 124 

podpisami. 

A. Grygiel wyjaśnił, że sprawa dotyczy ok. 100 m drogi, która w okresie deszczowym nie 

nadaje się do użytku. Chwalisław w ramach własnych środków wyremontuje mur cmentarny. 

 

J. Frankowicz dodała, że nie ma możliwości dojazdu pod cmentarz.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku przez aklamację pozytywnie zaopiniowała wniosek, uznając że 

należy go skierować jako wniosek do budżetu gminy na 2014 r.  

 

 

6. Pismo z dnia 20 maja 2013 r. od Prezesa Zarządu Stowarzyszenia „Nasz Chwalisław” 

o zabezpieczenie środków finansowych z budżetu gminy na 2014 r. na funkcjonowanie 

świetlicy wiejskiej. 

E. Ruszkowska uznała, że nie powinno być problemu z udostępnieniem świetlicy, ponieważ 

wystarczy wziąć klucz od sołtysa. 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że w pozostałych sołectwach nie ma problemu z 

korzystaniem świetlic wiejskich. 

 

M. Cebula powiedziała, że w Płonicy każdy, kto chce skorzystać z świetlicy, bierze od niej 

klucz. 

 

A. Grygiel podkreślił, że korzystanie ze świetlicy jest wewnętrzną sprawą każdej wsi. 

Chwalisław posiada wyremontowaną świetlicę, która niszczeje przez to, że nie jest 

wykorzystywana. Zasugerował zwołanie przez Burmistrza zebrania wiejskiego, mającego na 

celu poinformowanie mieszkańców o możliwości korzystania z pomieszczeń.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że mieszkańcy mogą skierować do Burmistrza wniosek 

o zatrudnienie na świetlicę stażysty.  Burmistrz oznajmił, że w Chwalisławiu jest zatrudniona 

świetlicowa na umowę zlecenie.  

 

J. Tichanowicz stwierdził, że Rada nie jest w stanie rozwiązać konfliktu.  

 

Na obrady dotarł radny W. Król (10:40). 
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7. Życzenia z okazji Dnia Samorządowca przesłane przez: Senatora Pana Stanisława 

Jurcewicza, Posła na Sejm RP – Panią Monikę Wielichowską i Posła na Sejm RP – Panią 

Izabelę Mrzygłocką. 

8. Pismo  z dnia 24 maja 2013 r. znak KAP-4101-03-00/2012 od Wiceprezesa  Najwyższej 

Izby Kontroli dot. przeprowadzonych kontroli w zakresie promulgacji prawa w postaci 

elektronicznej. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, ze w związku z wynikami kontroli, uchwały o zmianach 

budżetowych będą również publikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Dolnośląskiego.  

 

Ad. 4: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie wsi Błotnica. 

R. Waniurski wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy gospodarstwa agroturystycznego 

w Błotnicy, dla którego Rada uchwaliła już zmianę studium. Nic nie stoi na przeszkodzie, 

żeby przystąpić do kolejnych prac planistycznych. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Gospodarki i Budżetowa na posiedzeniu w dniu 10 czerwca 2013 r. jednogłośnie 

pozytywnie opiniowały projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/208/2013 w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie wsi Błotnica. 

 

Ad. 5: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w Złotym Stoku przy ul. Chemików w granicach 

części działki ewidencyjnej nr 345. 

R. Waniurski przypomniał o poprawkach wniesionych przez Komisje Gospodarki 

i Budżetową w §4 ust. 2, §6  ust. 4 pkt 2 oraz w § 11 ust. pkt 2.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisja Gospodarki i Budżetowa na posiedzeniu w dniu 10 czerwca 2013 r., po 

wprowadzeniu zmian w § 6 ust. 4 pkt 2 wykreślono słowo „najbliższe” oraz w § 12 

„Konsekwencją uchwalenia planu jest wzrost wartości nieruchomości dla której ustala się 
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stawkę wzrostu  w wysokości 30 %.” większością głosów pozytywnie opiniowały projektu 

uchwały (wraz z wnioskiem o zamieszczenie w uchwale zapisów dot. przeznaczenia - funkcji 

obiektu z poprzedniej uchwały). 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/209/2013 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w Złotym Stoku przy ul. Chemików w granicach części 

działki ewidencyjnej nr 345. 

 

Ad. 6: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Złoty Stok. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że Komisja Statutowa przedyskutowała wszystkie zmiany do 

projektu statutu i zaoferowała ostateczna wersję. Wszystkie uwagi Komisji Statutowej zostały 

uwzględnione.  

 

J. Tichanowicz przypomniał o swojej niezaakceptowanej przez Radę  uwadze do zapisu 

dotyczącego pracowników Urzędu obowiązkowo obecnych na sesjach Rady. W związku 

z tym radny oświadczył, że będzie głosował przeciwko tej uchwale. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku większością głosów (9 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/210/2013 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Złoty Stok. 

 

 Ad. 7: 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Złoty Stok za rok 2012. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującymi zmianami: 

1) Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 23 maja 2013 r. jednogłośnie pozytywnie 

(4 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) opiniowała sprawozdanie finansowe. 

2) Komisja Edukacji i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 31 maja 2013 r. 

jednogłośnie pozytywnie (6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) opiniowała sprawozdanie 

finansowe. 

3) Komisje Gospodarki i Budżetowa na posiedzeniu w dniu 10 czerwca 2013 r. jednogłośnie 

pozytywnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) opiniowały sprawozdanie finansowe.  
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Przewodnicząca Rady poinformowała o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

do sprawozdania. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/211/2013 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Złoty Stok za rok 2012. 

 

Ad. 8: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Złoty Stok za rok 2012. 

Przewodnicząca Rady odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Złotego Stoku za 2012 r. wraz z opinią oraz pozytywna opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/212/2013 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu Gminy Złoty Stok za rok 2012. 

 

Ad. 9: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy. 

Na obrady dotarł radny D. Maziakowski (10:55). 

 

Burmistrz wyjaśnił, że projekt uchwały ma związek z budową nowego systemu 

ciepłowniczego. Na b.r. zaplanowana jest inwestycja – budowa sieci cieplnej, 

a w pomieszczeniach piwnicznych łącznika firma WBB Energy, wyłoniona przez odbiorców 

ciepła, będzie budować kotłownię. Z wybraną firmą podpisano list intencyjny oraz Rada 

podjęła uchwałę o bezprzetargowej dzierżawię pomieszczeń pod budowę kotłowni. Obecnie 

przygotowano projekt uchwały o wyrażenie zgody na odstąpienie od przetargowego tryby 

zawarcia umowy dzierżawy na sieć. Skutkiem podjęcia tej uchwały, jest możność podpisania 

przez Burmistrza umowy dzierżawy z firmą WBB Energy. Czynsz dzierżawny to 16 tys. zł 

brutto rocznie. Niestety firma WBB Energy została zmuszona do wykonania pewnych 

dodatkowych prac, związanych z adaptacją pomieszczeń piwnicznych (wzmocnienie 

istniejących ścian, zbiornik na pelet drzewny) i nieoficjalnie wiadomo, że cena ta może 
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podlegać negocjacji. Jeżeli firma WBB Energy złoży wniosek o obniżenie czynszu, wówczas 

Rada zostanie o tym fakcie poinformowana.  

 

Głos zabrał J. Tichanowicz, pytając kiedy powstanie kotłownia? Burmistrz odpowiedział, że 

realizacja kotłowni ma nastąpić do trzech miesięcy od wydania pozwolenia na budowę.  

 

W dyskusji udział wzięła radna J. Frankowicz mówiąc, ze w zakładanej koncepcji szkoła ma 

ogłosić przetarg na dostarczanie ciepła. Zapytała, co będzie w sytuacji gdy spółka 

„TERMEX” zaoferuje niższą cenę? Burmistrz odpowiedział, że w takiej sytuacji „TERMEX” 

będzie zmuszony skutecznie dostarczać szkole tanie ciepło.  

 

J. Tichanowicz zapytał o możliwość podłączenia się odbiorców z ulicy Radosnej? Burmistrz 

oznajmił, że na pewno  nie w tym sezonie grzewczym. W pierwszej kolejności musi zostać 

określony status właścicielski pozostałej sieci na ulicy Radosnej. Jest to również uzależnione 

od tego, czy będzie rezerwa na piecu, uzyskana poprzez ocieplenie bloków. Dodał, że będzie 

wymagana deklaracja wszystkich mieszkańców ulicy, żeby uniknąć fizycznego odcinania od 

sieci.  

 

A. Grygiel zapytał, czy nie należy podjąć dodatkowych działań w Starostwie, że względu na 

problemy powstałe przy interpretacji planu oraz wydawania pozwolenia na budowę?  

Burmistrz oznajmił, że od samego początku są kłopoty. Niestety Starosta nie zmienił swojej 

decyzji w ramach samokontroli. Póki, co gmina ma sprawy sądowe z „TERMEX-em” o zwrot 

sieci wygrane. Powrócił do projektu uchwały informując, że może ona zostać uchylona przez 

Nadzór Wojewody, jeśli się tak stanie, to będzie to oznaczać, iż Burmistrz  sam, bez zgody 

Rady mógł podjąć decyzję o wydzierżawieniu sieci w drodze bezprzetargowej. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisje Gospodarki i Budżetowa na posiedzeniu w dniu 10 czerwca 2013 r. jednogłośnie 

pozytywnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) opiniowały projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/213/2013 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy. 
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Ad. 10: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

Burmistrz poinformował o piśmie od Dolnośląskiej Służby Dróg i Kolei, że należy dokonać 

zmian w zawartym w zeszłym roku porozumieniu dotyczącym inwestycji na ulicy Spacerowej 

i Placu Kościuszki. Do tych zmian przyczyniło się stanowisko Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, która zakwestionowała sposób realizacji tego przedsięwzięcia. Część 

zadania (przekładanka drogi) miała zostać wykonana przez Urząd Marszałkowski, natomiast 

dokumentacja i przebudowa chodników i odwodnienia miało być finansowane pół na pół 

przez gminę i Zarząd Województwa. Obecnie trzeba unieważnić podpisane porozumienie 

i podpisać nowe. Przypomniał, że w budżecie zaplanowano 50 tys. zł na wymianę sieci 

wodociągowej w tym rejonie, oraz 120 tys. zł na chodniki wraz z odwodnieniem. W b.r. 

Zarząd nie wykona tego zadania, lecz w przyszłym dokona przekładki drogi i istniejących 

chodników na zgłoszenie, natomiast gmina wykona w tym roku dokumentację na budowę 

chodników wraz z odwodnieniem. Ta powstała dokumentacja będzie stanowić pomoc 

rzeczową dla Województwa. Na przyszły rok i Województwo i gmina ma zaplanować środki 

na realizację zadania. Następnie zostanie podpisane kolejne porozumienie na realizację 

zadania.  

  

Rada Miejska w Złoty Soku zapoznała się z następującą opinią: 

Komisje Gospodarki i Budżetowa na posiedzeniu w dniu 10 czerwca 2013 r. jednogłośnie 

pozytywnie (8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) opiniowały projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XXVIII/214/2013 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Dolnośląskiego. 

 

Ad. 11: 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie na 2013 r.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały uległ zmianie. Dodatkowo w nowym 

projekcie w § 8 będzie informacja o ogłoszeniu uchwały w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Dolnośląskiego. Zapoznała radnych z projektem uchwały odczytując jej 

uzasadnienie.  
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Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z następująca opinią: 

Komisje Gospodarki i Budżetowa na posiedzeniu w dniu 10 czerwca 2013 r. większością 

głosów (6 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących) opiniowały projekt uchwały.  

 

J. Tichanowicz oznajmił, że na Komisji głosował przeciw, a dokładnie przeciw 

wydatkowaniu kwoty 32 tys. zł na zakup sprzętu dla OSP, ponieważ strażacy dysponują takim 

sprzętem, a w gminie jest wiele innych pilniejszych spraw. Zdaniem radnego o dotację dla 

Straży pożarnej gmina powinna zwrócić się do zarządów poszczególnych dróg lub innych 

instytucji. Podkreślił, że jest to ochotnicza straż pożarna, a nie straż ratownictwa 

technicznego. Burmistrz wyjaśnił, że proponowana kwota to 50% kosztów tego urządzenia. 

Pozostałą część ponosi Krajowy Zarząd Straży Pożarnych (7 tys. zł) oraz 25 tys. zł 

z Wojewódzkiego Zarządu Straży Pożarnych. Zadanie nałożone są na ochotnicze straże 

pożarne przez ustawy. Dodał, że zdarzeń z zakresu pożarnictwa to ok. 20% wszystkich 

zdarzeń. Wyjaśnił, ze posiadane przez straż nożyce są zbyt słabej mocy, w stosunku nowych 

samochodów, jakie obecnie poruszają się pod drogach. Podkreślił, że straż pożarna w Złotym 

Stoku obsługuje niebezpieczny odcinek między Mąkolnem a Złotym Stokiem. 

 

A. Rapacz powiedział, że jednostka uczestniczy również w zdarzeniach z udziałem 

mieszkańców gminy Złoty Stok. Poza tym to jest dofinansowanie do zakupu tego urządzenia 

w wysokości 50%. Urządzenie będzie służyć przez kilka lat i poprawiać bezpieczeństwo na 

drogach.  

 

J. Tichanowicz nadal pozostał przy swoim zdaniu, uznając że nie tylko gmina powinna dbać 

o bezpieczeństwo na drogach. Podkreślił, że gmina ma swoje inne zadania, które są 

zaniedbywane. 

 

A. Rapacz podkreślił, że przez gminę przebiega droga krajowa 46,  przez co gmina czerpie 

korzyści, których towarzyszą niestety negatywne skutki.  

 

J. Tichanowicz wyjaśnił, że nie twierdzi, iż nie należy ponosić tych kosztów. Urządzenie 

powinno być zakupione, ale nie przez gminę tylko przez zarządcę drogi. 

 

A. Grygiel wnioskował o zorganizowanie przez strażaków pokazu sprzętu dla radnych 

i mieszkańców. 
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Rada Miejska w Złotym Stoku większością głosów (11 za, 1 przeciw, 0 wstrzymujących) 

podjęła uchwałę Nr XXVIII/215/2013 w sprawie dokonania zmian w budżecie na 2013 r. 

 

Ad. 12: 

Sprawy różne. 

- Sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 

Radni otrzymali pisemne sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. Rada nie wniosła 

uwag do przedstawionego materiału.  

 

Radni nie wnieśli uwag. 

- Ustosunkowanie się do wniosków radnych zgłoszonych na poprzedniej sesji. 

Radni otrzymali pisemną odpowiedź Burmistrza na wnioski zgłaszane na poprzednich 

posiedzeniach.  

 

K. Grzech sprostowała wniosek złożony na poprzedniej sesji. Tłuczeń należy przywieźć na 

drogę koło posesji Laski 46. Podkreśliła, że sprawa tej drogi jest pilna.  

 

J. Tichanowicz zgłosił, że nadal na boisku przy ul. Wolności nadal jest błoto. 

- Zapytania i wolne wnioski. 

E. Ruszkowska przypomniała o złożonych podczas terenowej Komisji Edukacji i Spraw 

Społecznych przez Zastępcę Dyrektora obietnicach, a mianowicie do 15 maja b.r. miał zostać 

uprzątnięty teren na stawie i wyczyszczona niecka. Od 15 maja b.r. miał być napełniany staw, 

a od 15 czerwca b.r. obiekt miał być udostępniony dla mieszkańców. Co się okazuje teren jest 

zarośnięty. Przypomniała o fakcie otrzymania na tę inwestycje dotacji. Zapytała, czy różne 

anonimy ze strony mieszkańców dot. nie użytkowania obiektu mogą przyczynić się kontroli, 

w wyniku których będą nałożone kary.  Burmistrz wyjaśnił, że doszło do opóźnienia przez 

wykonawcę, który został zawezwany do usunięcie niektórych usterek, które wyszły w wyniku 

użytkowania stawu. Terminy wykonania tych prac są już przekroczone, wobec czego 

wystosowano do wykonawcy ostateczne wezwanie pod groźbą wykonania tych prac z jego 

gwarancji. Dodał, że wodę można napuścić dopiero po wymianie żwiru, który jest zbyt ostry 

i wykonawca ma go wymienić w ramach gwarancji. Przypomniał o zeszłorocznych 

problemach z Sanepidem oraz o czterech uchylonych decyzjach tego organu. W b.r. istnieje 

zagrożenie, że Sanepid wyda decyzję w terminie 14 dni, co opóźni termin otwarcia stawu. 
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D. Teper wyjaśniła, że część prac przesunęła się ze względu na pogodę. Obecnie jest 

wymieniany żwir. Jeśli pogoda będzie sprzyjająca, to do 15 czerwca b.r. staw będzie gotowy 

do otwarcia. Dodała, że są już załatwieni ratownicy. 

 

J. Tichanowicz przypomniał o swojej interpelacji dot. budowy stawu kąpielowego, z którą 

wystąpił do Burmistrza. W interpelacji zarzucał brak właściwego nadzoru nad inwestycją. 

Obecnie trzeba bezwzględnie basen uruchomić i eksploatować, żeby uniknąć kar. 

 

Burmistrz oznajmił, że w drugiej połowie czerwca basen ma funkcjonować.   

 

J. Tichanowicz poinformował o aktualizacji Kroniki Złotego Stoku. Uzupełniono ją 

o wydarzenia do ubiegłego roku. Poprosił radnych o jej przeczytanie i ewentualne 

uzupełnienie.  

 

D. Teper zabrała głos w sprawie wniosku Rady z poprzednich posiedzeń dot. tablicy 

upamiętniającej Pana Stanisława Dyrdę. Wykonanie tablicy potrwa ok. 3 tygodni. Zapytała 

o termon jej odsłonięcia. Stanisław Dyrda zdobył następuję tytuły i wyróżnienia: Zasłużony 

dla miasta i gminy Złoty Stok, Złoty krzyż zasługi, Zasłużony działacz kultury, Zasłużony dla 

Dolnego Śląska, Zasłużony dla kultury polskiej. 

 

Burmistrz oznajmił, że należy na tablicy zamieścić krótką wzmiankę. Odsłonięcie można 

zrobić 11 listopada.  

 

E. Ruszkowska zaproponowała wykonanie multimedialnej prezentacji przedstawiającą 

życiorys Pana S. Dyrdy. D. Teper dodała, że można jeszcze zorganizować salę wspomnień.  

 

J. Tichanowicz wnioskował o zmianę regulaminu nadawania tytułu „Zasłużony dla  miasta 

i gminy Złoty Stok”. Oznajmił, że przez konflikt Burmistrza z Kopalnią Złota, Pani Szumska 

nie może otrzymać tego tytułu.  

 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że Rada dwa lata temu zajęła się tym tematem, lecz nie 

zmieniła regulaminu.  
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J. Tichanowicz złożył oficjalny wniosek o zmianę uchwały w sprawie nadawania tytułu 

„Zasłużony dla miasta i gminy Złoty Stok”. 

 

Rada Miejska większością głosów (7 za, 2 przeciw, 2 wstrzymujące)przyjęła wniosek. 

 

W. Król wnioskował o ustawienie kosza na śmieci na targowisku, ponieważ są tylko dwa na 

szkło białe i kolorowe.  

 

D. Teper oznajmiła, że na boiskach przy CKiP przydałyby się ławki i kosze na śmieci.  

 

A. Rapacz zaprosił wszystkich zgromadzonych na Powiatowy Rajd Rowerowy, który 

odbędzie się w Henrykowie.  

 

Burmistrz poinformował o propozycji wydania znaczków z herbem lub z napisem „Złoty 

Stok, miasto złotej przygody”. Minimalny nakład to 200 szt. Cena brutto to 5,17 zł. Na 

produkt może być nałożona marża maksymalnie do 7 zł. Sprzedażą znaczków może zająć się 

Punkt Informacji Turystycznej prowadzony przez Pana Kaczyńskiego.  

 

E. Ruszkowska przedstawiła radnym wnioski, jakie Społeczna Rada Programowa 

przedstawiła Pani Dyrektor. Niektóre z nich zostały już zrealizowane. Poprosiła radnych o 

zgłaszania wniosków dot. CKiP do SRP, która przedstawi je Dyrektorowi. 

 

Burmistrz podziękował radnym za realizację punktu 8.  

 

K. Grzech przypomniała, że 27 maja był Dzień Samorządowca. Pracownicy Urzędu dobrze 

wykonują swojej obowiązki, w związku z czym  należy im się premia od Rady. 

 

Na obrady przybył Zastępca Dyrektora CKiP – Pan Robert Zacher. E. Ruszkowska 

przypomniała mu o ustaleniach podczas wizji lokalnej na stawie kąpielowym, na której to 

Zastępca deklarował, że do 15 maja b.r. teren stawu zostanie uprzątnięta, a niecka basenu 

wyczyszczona. Następnie od 15 maja b.r. basen miał zostać napełniony wodą, a od 15 

czerwca udostępniony dla mieszkańców. 
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R. Zacher wyjaśnił, że przyczyną opóźnień są prace, które miał wykonać wykonawca. 

W sprawie niewykoszonej trawy wyjaśnił, że basen jest objęty gwarancją, która również 

obejmuje nasadzone rośliny. Niestety dominują stare trawy, zamiast trawy nasadzonej przez 

wykonawcę.  Niewykluczone jest dokonanie nowy nasadzeń.  

 

E. Ruszkowska podkreśliła, że basen powinien być ciągle wykorzystywany.  

 

D. Teper wtrąciła, że od 18 czerwca będzie zatrudniony pierwszy ratownik, od 1 lipca drugi.  

 

A. Rapacz zapytał kiedy zostanie otwarty basen? R. Zacher odpowiedział, że od 18 czerwca 

b.r.  

 

J. Frankowicz zapytała o badania wody wykonywane przez Sanepid? R. Zacher oznajmił, 

że badanie wody to kwestia 48 godzin – tyle trwa.  

 

 

J. Frankowicz oznajmiła, że jako organizator turystyki wysyłając grupę na kąpielisko musi 

mieć pewność, że woda nie jest skażona i nadaje się do pływania, ponieważ ponosi 

odpowiedzialność za wszystkich uczestników grupy. Wnioskowała o upublicznianie 

aktualnego badania Sanepidu. R. Zacher oznajmił, że Sanepid Ząbkowicki zlecił wykonanie 

dodatkowych badań. Według Sanepidu woda, którą może pić Włoch nie nadaje się do kąpieli 

w Polsce. Należy podkreślić, że żadna z czterech decyzji wydanych przez Sanepid 

w Ząbkowicach Śl. nie pozostała w mocy, wszystkie zostały uchylone przez Wojewódzki 

Sanepid, łącznie z badaniami. Dodał, ze nigdy nie doszło do sytuacji, w której ludzie zostali 

wpuszczeni do wody nie nadającej się do kąpieli.  

 

Ad. 13: 

Zamknięcie obrad. 

 

 W związku z wyczerpaniem się spraw Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złotym 

Stoku zamknęła o godz. 12:45  XXVIII sesję Rady Miejskiej. 

 

Protokołowała: Weronika Gołdyn 


